
PARTNEŘI KRAJSKÉ HOSPODÁŘSKÉ KOMORY KARLOVARSKÉHO KRAJE:

Aussehen und Einsatz

ept hat seinen Hauptsitz in Peiting, den Ursprung in Buching und mehrere
Niederlassungen im Ausland. Für alle wird die ept-Bildmarke verwendet und 
es gelten die gleichen Richtlinien bezüglich des Corporate Design.

4.1 ept connector s.r.o.

Das Werk in Tschechien ist eine eigenständige Firma, die sich aber in
Gestaltung und Auftritt stark an der ept GmbH & Co. KG orientiert.

ept connector s.r.o. ist mit einem eigenen Firmenzeichen ausgestattet, 
das anstelle des ept-Schriftzuges mit den drei Punkten eingesetzt wird. 
Es besteht aus dem ept-Logo und dem Zusatz connector s.r.o. Die 
sonstigen CD-Richtlinien bezüglich Farbe, Schrift und Platzierung sind 
davon nicht betroffen.

Achtung! Beachten Sie bitte bei der sw-Umsetzung, dass der Zusatz 
connector s.r.o. in 100 % Schwarz umgesetzt wird.

Hinweis:

andere Varianten und Firmenzusätze, die nicht durch ept 
freigeben wurden, sind nicht erlaubt.
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infolisty
DVOUMĚSÍČNÍK KRAJSKÉ HOSPODÁŘSKÉ KOMORY KARLOVARSKÉHO KRAJE

 4 2023

Inovační workshop                    
„3D tisk v praxi“ 

Kontaktní osoba: Marek Bureš, marek.bures@karp-kv.cz                           www.karp-kv.cz  

Karlovarská agentura rozvoje podnikání (dále „KARP“)  připravuje další ze série inovačních workshopů. 
Aktuálním tématem je 3D tisk a možnosti jeho využití. Na akci se zaměříme jak na tisk plastový/kompozitní, 
tak i na tisk kovový. Našimi hosty budou primárně výzkumníci a technici ze Západočeské univerzity, kteří se 
této problematice věnují již řadu let a to jak z pohledu praktického nasazení tak výzkumného. Demonstrovány 
budou výsledky z řady realizovaných projektů ve spolupráci s průmyslovými firmami, ale také i aktuální 
výstupy výzkumných aktivit zaměřujících se například na 3D tisk forem pro vstřikolisy nebo recyklaci tiskových 
prášků. Opět se budeme snažit udělat akci jako v předcházejícím případě maximálně interaktivní, takže 
klasické prezentace budou střídány diskuzí a prohlídkou vytisknutých výrobků. Workshop budeme zahajovat i 
základními informacemi o technikách 3D tisku, používaných materiálech a přípravě dat, takže pokud se chcete 
s 3D tiskem teprve seznámit, přijdete si na své i v tomto případě. Účast na workshopu je zdarma po předchozí 
registraci.  

PROGRAM: 
 
9:00 – 10:00 : Kompozitní 3D tisk  

• Úvod do problematiky plastového 3D tisku 
• Vlastnosti tiskových materiálů a techniky 

kompozitního 3D tisku 
• Možnosti 3D tisku forem pro vstřikolisy 
• Diskuze a prohlídky ukázkových výrobků 

10:00 – 11:00 : Kovový 3D tisk 

• Úvod do problematiky kovového 3D tisku 
• Pokročilé techniky 3D tisku z kovů 
• Diskuze a prohlídky ukázkových výrobků 

11:00 – 12:00 : 3D tisk nejen v průmyslové praxi 

• Design a 3D tisk 
• Protetika 

KDE: podnikatelský inkubátor 
KANOV, Závodní 278, Karlovy Vary 

KDY: 3. 11. 2021 

REGISTRACE: 
https://forms.office.com/r/UKzE9tqthL 

Hlavním partnerem akce je 
Regionální technologický institut 
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PARTNER 
VAŠEHO ROZVOJE!

Plán akcí na září, říjen a listopad 2023
ZÁŘÍ 2023

20. 9. 2023 Novinky v oblasti zákoníku práce a ochrany oznamovatelů

27. 9. 2023 Interkulturní management na pracovišti

ŘÍJEN 2023

4. 10. 2023 Novela stavebního zákona

10. - 11. 10. 2023 MS Excel pro začátečníky a mírně pokročilé

17. 10. 2023 Seminář: Správa rodinného majetku

LISTOPAD 2023

1. 11. 2023 Veletrh pracovních příležitostí – Karlovy Vary

8. 11. 2023 Veletrh pracovních příležitostí – Cheb

13. - 14. 11. 2023 MS Excel pro pokročilé

15. 11. 2023 Veletrh pracovních příležitostí – Sokolov

Bližší informace:
tel.: 354 426 140, e-mail: info@khkkk.cz
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Prezident HK ČR 
navštívil Karlovarský kraj

Prezident HK ČR Zdeněk Zajíček se svým týmem navští-
vil ve dnech 29. a 30 srpna Karlovarský kraj. Předseda 
KHK KK Tomáš Linda, místopředseda Jan Mraček a ře-
ditelka Lenka Mansfeldová ho doprovázeli na návště-
vách velkých firem i drobných živnostníků. Zavítali do 
společností SUAS GROUP a BWI Czech Republic, pivo-
varu Pivní skaut a kavárny Galerie Cafe v Lokti. Ve svém 
nabitém programu si našel čas i na diskuzní setkání 
s našimi členskými firmami. V debatách s představiteli 
firem se zajímal o jejich potřeby a problémy. Nejčastěji 
byl zmiňován nedostatek kvalifikovaných pracovníků, 
který se HK ČR snaží řešit intenzivním vyjednáváním 
o navýšení kvót pro zahraniční pracovníky a podporou 
většího zapojení zaměstnavatelů do vzdělávání, kte-
ré bylo i ústředním tématem konference Budoucnost 
duálního vzdělávání v ČR, na které pan prezident svoji 
návštěvu kraje zahájil.

Yez! Výživa s nutričním terapeutem, Veronika Vlčková
Poskytování komplexních poradenských služeb v oblasti výživy v Karlových Varech a okolí. Speciali-
zuje se nejen na kvalitní diagnostiku složení těla, ale především na nutriční poradenství pro širokou 
veřejnost od mladých zákazníků až po seniory a aktivní či rekreační sportovce přímo na míru každé-
mu klientovi s ohledem na jeho návyky, pracovní zátěž a zdravotní speci�ka. 

Natálie Bezdíčková – kosmetické služby a kadeřnictví
Provozuje kadeřnictví Bílý Květ v centru Karlových Varů, 
zároveň také nabízí mobilní kosmetické a vizážistické služby
v pohodlí domova svých klientek. 

Halyna Deykalo – Kosmetika La Rosa
Kosmetický salon blízko centra Chebu, kde nabízí kosmetické služby v té nejvyšší kvalitě. Svým klient-
kám i klientům se plně věnuje a soustředí se na to, aby při výkonu jednotlivých služeb mohli relaxovat 
a byli maximálně spokojeni.

Institut RM, Pavel Vaněk
Snaží se o individuální přístup a péči o člověka jak v oblasti fyzické, tak i duševní. Prvním krokem 
v péči o tělo by měla být aktivní forma prevence a uzdravování - pohyb. Proto nabízí zdravotní cvičení 
jak pravidelně, tak nepravidelně. Druhým krokem v péči o tělo je určitě masáž, která se neprovádí jen, 
když už nás něco bolí.

a řadě dalších…

Olena Ukalska - manikérka a pedikérka
Nabízí manikúru, pedikúru a kreativní úpravu a modeláž 
nehtů, kreativní líčení, dětský koutek a dojezd za klienty 
do lázeňských domů a domácností.
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Duální vzdělávání se osvědčilo. 
V Karlovarském kraji by mohla 
vzniknout i polytechnická VŠ 

Karlovarský kraj se má stát druhým místem v České 
republice, kde by mohla vzniknout polytechnická vy-
soká škola. Její založení bylo jedním z témat úterní 
konference o budoucnosti duálního vzdělávání, kte-
rou v karlovarských Císařských lázních uspořádala 
Krajská hospodářská komora Karlovarského kraje 
(KHK KK) společně s Karlovarským krajem. Ministr 
školství Mikuláš Bek, prezident Hospodářské komory 
(HK) ČR Zdeněk Zajíček a hejtman Karlovarského kra-
je Petr Kulhánek zde podepsali memorandum o spo-
lupráci na pilotním projektu, který by mohl vyústit 
v založení vysoké školy typu polytechnika v regionu. 

„Podporou vzniku polytechnik reagujeme na rostoucí 
poptávku po kvalitním profesním vzdělávání a na cel-
kově rostoucí počet zájemců o studium, a to zejména 
v kraji, kde dnes nepůsobí žádná veřejná vysoká škola. 

Klíčová je přitom spolupráce se zaměstnavateli nejen 
v rychle se rozvíjejících oborech, ale i v oblasti služeb,“ 
řekl ministr školství Mikuláš Bek. 
Duální vzdělávání představuje v řadě odvětví jedinečný 
přístup, ze kterého těží absolventi i firmy. „Podporujeme 
spolu s dalšími zástupci zaměstnavatelů zavedení prv-
ků duálního vzdělávání na sekundární úrovni odborného 
vzdělávání jako součást modernizace vzdělávání,“ potvr-
dil Zdeněk Zajíček, prezident HK ČR. „Vzhledem k tren-
dům 4.0 by mělo dojít k rozšíření vzdělávací nabídky 
profesně orientovaných studijních programů i na terci-
ární úrovni vzdělávání. S panem ministrem se shoduje-
me na prioritě posílit profesně zaměřené vysokoškolské 
studijní programy, výrazně prakticky zaměřené, kde by 
studenti získali hlubší znalosti a souvislosti mezi teorií 
a praxí,“ a podotkl, že včasné zavádění nových oborů je 
důležité pro konkurenceschopnost pracovního trhu.



Duální vzdělávání se osvědčilo. V Karlovarském kraji by mohla vzniknout i polytechnická VŠ 
(pokračování z předchozí strany)

Hejtman Karlovarského kraje Petr Kulhánek věří, že by 
polytechnická vysoká škola pomohla celému regionu: 
„Naší snahou je vytvořit takovou nabídku vysokoškol-
ských oborů, například v oblasti strojírenství, energeti-
ky a IT, která v Karlovarském kraji udrží nejen studenty, 
již zde žijí, ale která také přivede zájemce i z dalších 
regionů. Vzhledem k tomu, že se má jednat o pilotní 
projekt, který mimo Karlovarský kraj zatím funguje jen 
v Jihlavě, mohl by být zajímavý také pro náš kraj, kde se 
dlouhodobě potýkáme s nedostatkem vysokoškolsky 
vzdělaných obyvatel. Zapojit by se měla veřejná sprá-
va, zaměstnavatelé, akademická sféra a ministerstvo. 
Snažíme se také vytipovat vhodnou lokalitu, jež by 
mohla být pro potenciální studenty lákavá a zajímavá.“ 
Konference se zúčastnila víc než stovka zástupců fi-
rem, základních i středních škol, ale i představitelé 
měst, poslanci z regionu a další významní hosté. A jed-
ním z důležitých bodů bylo i vyhodnocení pilotního 
zavádění prvků duálního vzdělávání v Karlovarském 
kraji. „Tento projekt Krajské hospodářské komory Kar-
lovarského kraje (KHK KK) trval tři roky a v mnohém 
nám napověděl, jak uvést systém duálního vzdělává-
ní do praxe,“ řekl Tomáš Linda, předseda představen-
stva KHK KK. „Do projektu se zapojilo devět firem a pět 
středních škol s třinácti obory, které jsou učební i ma-
turitní. Celkem se zúčastnilo 125 žáků. Projekt ukázal, 
že ti, kteří realizovali svoji odbornou přípravu ve firem-
ním prostředí, jsou více motivováni, aby v dané profesi 
do budoucna zůstali. Jsou u nich patrné i lepší studijní 

výsledky v průběhu studia i u závěrečných zkoušek. 
Firmy hodnotí pozitivně, že mohou získat již zapraco-
vaného zaměstnance, se kterým mají několikaletou 
zkušenost. Trochu překvapivě se ale neosvědčilo zapo-
jení studentů do duálního systému hned v prvním roč-
níku. Ukázalo se to jako nadměrná zátěž pro firmy i pro 
samotné žáky,“ popsal Tomáš Linda výsledky projektu. 
„Nyní bychom se rádi zaměřili na budoucnost duálního 
vzdělávání. To momentálně v Česku nemá oporu v zá-
koně. Nejsou definovány jeho parametry, a tak k němu 
může přistupovat každá škola a firma po svém,“ doplnil 
předseda představenstva KHK KK Tomáš Linda. 
A právě to by se mohlo brzy změnit. „Zkušenosti a vý-
sledky z pilotního zavádění prvků duálního vzdělávání 
v Karlovarském kraji využijeme při přípravě legislativy, 
která by měla umožnit, aby duální vzdělávání mohlo 
fungovat standardně, a ne pouze v ojedinělých přípa-
dech,“ potvrdil ministr školství Mikuláš Bek.
Legislativní zapracování projektu by rádi viděli i zá-
stupci kraje. „Za velmi zásadní přínos tohoto způsobu 
vzdělávání považuji velmi úzké provázání vzdělávacího 
systému s trhem práce. Velmi často se totiž setkává-
me s odlišností kvalifikace absolventů a požadavků 
firem v území. Podporuji proto spolupráci firem a škol 
v oblasti odborného vzdělávání a zapojení podniků do 
praktické výuky. Žáci by tak měli být lépe připravení 
na práci s nejmodernějšími zařízeními a technologiemi, 
které obor, jejž studují, nabízí,“ uzavřel hejtman Karlo-
varského kraje Petr Kulhánek.  
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registrace zde

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSes7p5raho-jc7rba4e_hr8zHT_jmge-B6tAoVLKr9f68tBag/viewform
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLScnd371jA6d88f2Dt1t20-EDI7HtX5pBcRHYF2klGZmb_rs5w/viewform
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Letos ještě stagnace a příští rok 
již růst tažený spotřebou
Mzdy by se reálně mohly začít zvedat už v druhé polovině letošního roku.

Podle nové makroekonomické prognózy Hospodářské 
komory bude letos slabá domácí poptávka částečně 
vyvážena poptávkou ze zahraničí. Navzdory silné ko-
runě tak zahraniční obchod zachrání tuzemskou eko-
nomiku před delší recesí.

„Na základě dat z firem jsme proti únorové predikci 
v pozitivním smyslu přehodnotili vliv českého vývozu 
na tvorbu letošního hrubého domácího produktu naší 
země.
I přesto, že se produkce českých firem stává vlivem vy-
soké inflace a zhodnocení české koruny relativně draž-
ší, naše data naznačují, že by čeští exportéři mohli na 
zahraničních trzích úspěšně konkurovat kvalitou i při 
relativně vyšší ceně,“ poznamenal prezident Hospodář-
ské komory Zdeněk Zajíček.
Hospodářská komora během letošního roku oproti sou-
časným hodnotám očekává mírné oslabení koruny vůči 
euru. Roční průměr kurzu české koruny by tak měl od-
povídat 23,9 korunám za euro.
Letos průměrná mzda vzroste o 8 %, a přiblíží se tak 43 
600 Kč. Vlivem klesající inflace může již v druhé polovi-
ně roku docházet i k mírnému nárůstu reálných mezd. 
V roce 2024 by průměrná mzda zaměstnanců měla 

oproti letošku nominálně vyrůst o dalších 7 %, resp. o 3 
tisíce korun. Mzdy vzrostou i reálně, protože inflace za 
celý rok 2024 by mohla klesnout na hodnotu 3,3 %.
Hospodářská komora předpokládá, že v roce 2024 tu-
zemská ekonomika zvýší svou výkonnost o 2 %.
„Hospodářské oživení české ekonomiky bude pozvol-
nější, než jsme čekali ještě letos v únoru, zejména kvůli 
působení vládního konsolidačního balíčku. Firmy bu-
dou do efektivnějších výrobních procesů a rozšiřování 
produkce investovat opatrněji. Třeba i proto, že není 
zatím jasné, jaké dotace budou rušeny. Nejsilnějším 
růstovým faktorem by se v příštím roce měla stát opět 
obnovená spotřeba domácností díky tomu, že mzdy se 
navrátí k růstu i v reálném vyjádření,“ podotkl Zdeněk 
Zajíček.
Podle nové prognózy se v příštím roce přes hospo-
dářské oživení nebude míra nezaměstnanosti vracet 
k historickým minimům. Očekává se spíše mírný ná-
růst nezaměstnanosti, a to vlivem legislativních změn 
v oblasti dohod o provedení práce a dohod o pracovní 
činnosti. Podle nového zákoníku práce by totiž nově 
měly zaměstnavatelům narůst administrativa i náklady 
spojené se zaměstnáváním na dohody. Zaměstnavatelé 
budou muset nově vést evidenci dohodářů, detailně jim 
rozepisovat práci, proplácet dovolenou i náhrady.
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Němečtí podnikatelé 
se zajímají o investice v Česku
Investice a spolupráce česko-německých podnika-
telů byly hlavním tématem jedinečného setkání, kte-
ré v Chebu připravila Krajská hospodářská komora 
Karlovarského kraje (KHK KK). Akce se zúčastnila 
třicítka hostů z řad podnikatelů a zástupců hospo-
dářských komor z obou stran hranice. Na účastníky 
čekala spousta zajímavých informací a připraven byl 
i čas na cenný networking, během kterého měli pod-
nikatelé prostor se poznat a diskutovat o svých zku-
šenostech.

Setkávat se a navazovat obchodní vztahy je velmi dů-
ležité, zvlášť ve světě, který se stává stále více propoje-
ným a globalizovaným. „Německo je jedním z největších 
obchodních partnerů Česka. Navázání kontaktů a se-
tkávání českých a německých podnikatelů vytváří pří-
ležitosti pro rozvoj obchodu mezi oběma zeměmi,“ uvedl 
předseda představenstva KHK KK Tomáš Linda. „Pod-
nikatelé mohli diskutovat o společných projektech, in-
vesticích a obchodních dohodách. Německé firmy mají 
širokou škálu odborných znalostí a technologií, které 
mohou přinést českému trhu, zatímco české firmy mo-
hou nabídnout konkurenceschopné ceny a kvalitní pro-
dukty. Společné podnikání může přinést výhody oběma 
stranám,“ podotkl. 
Stejně to vidí také účastníci z německé strany. „V době 
krizí a s nimi spojených nejistot představuje přeshranič-
ní spolupráce a informovanost rozhodující přínos pro 
společný hospodářský rozvoj,“ sdělil Florian Rieder z IHK 
Regensburg. „Průmyslové a obchodní komory z Bayreu-
thu, Chemnitz a Regensburgu a Krajská hospodářská ko-
mora Karlovarského kraje zintenzivnily obchodní vztahy 
a vzájemnou výměnu informací již v době pandemie ko-
ronaviru. Nyní bychom chtěli v tomto dialogu pokračo-
vat a společně zmapovat aktuální rámcové podmínky 
pro investice a spolupráci v obou zemích. Naše setkání 
nabízelo nejen příležitost k získání informací, ale také 
k přímému navázání kontaktů mezi aktéry,“ doplnil. 
Do Chebu dorazila například delegace hornofranckých 
podnikatelů. „Hornofrancké firmy se přímo na místě 
mohly dozvědět mnoho informací o aktuální situaci 
v České republice. Zjistili jsme, že nás spojují i podobné 
problémy, např. nezaměstnanost. Ta je překážkou hos-
podářského růstu na obou stranách. A je to hlavní dů-
vod, proč se v České republice neinvestuje více,“ řekla 
Janina Kiekebusch z IHK pro Horní Franky.  

Setkání se zúčastnili i němečtí podnikatelé, kteří již 
v Česku působí. Například společnost Kropf Solutions 
má v Chebu svou pobočku už od roku 2006.  „Jsme zde 
velmi spokojeni. Díky naší kanceláři v Chebu můžeme 
našim českým zákazníkům nabídnout přímý kontakt,“ 
potvrdil André Fruh, jednatel společnosti KROPF Solu-
tions. Jak poznamenal, podobná setkání jim pomáhají 
lépe poznat situaci na trhu a navázat kontakty na obou 
stranách hranice. „Zvláštní poděkování patří naší part-
nerské komoře KHK KK za skvělé přijetí a pohostinnost,“ 
dodal André Fruh. 
Jednání bylo česko-německé, tak zde nechyběly ani 
firmy z Česka. „Pozvání na toto setkání si vážíme,“ řekl 
Josef Novotný z advokátní kanceláře Kocián Šolc Ba-
laštík. „Akce měla dobrý formát, při kterém bylo možné 
se zástupci německých společností probrat jejich zájmy 
a trable při vstupu na český trh. Advokátní kancelář KŠB 
má jako jediná z velkých českých advokátních kanceláří 
pobočku v karlovarském regionu, přičemž je naším zá-
jmem rozvíjet podnikatelské a společenské vztahy jak 
uvnitř tohoto krásného regionu, tak ty přeshraniční. Tě-
šíme se na příští podobné setkání.”
Účastníci si také vyslechli informace od zástupců Cze-
chInvestu, kteří popsali, jaká v současné době existuje 
podpora investorů. Zájemci se poté vydali na prohlídku 
průmyslové haly společnosti Tchibo na chebské průmys-
lové zóně, která patří k těm nejmodernějším v republice.

Yez! Výživa s nutričním terapeutem, Veronika Vlčková
Poskytování komplexních poradenských služeb v oblasti výživy v Karlových Varech a okolí. Speciali-
zuje se nejen na kvalitní diagnostiku složení těla, ale především na nutriční poradenství pro širokou 
veřejnost od mladých zákazníků až po seniory a aktivní či rekreační sportovce přímo na míru každé-
mu klientovi s ohledem na jeho návyky, pracovní zátěž a zdravotní speci�ka. 

Natálie Bezdíčková – kosmetické služby a kadeřnictví
Provozuje kadeřnictví Bílý Květ v centru Karlových Varů, 
zároveň také nabízí mobilní kosmetické a vizážistické služby
v pohodlí domova svých klientek. 

Halyna Deykalo – Kosmetika La Rosa
Kosmetický salon blízko centra Chebu, kde nabízí kosmetické služby v té nejvyšší kvalitě. Svým klient-
kám i klientům se plně věnuje a soustředí se na to, aby při výkonu jednotlivých služeb mohli relaxovat 
a byli maximálně spokojeni.

Institut RM, Pavel Vaněk
Snaží se o individuální přístup a péči o člověka jak v oblasti fyzické, tak i duševní. Prvním krokem 
v péči o tělo by měla být aktivní forma prevence a uzdravování - pohyb. Proto nabízí zdravotní cvičení 
jak pravidelně, tak nepravidelně. Druhým krokem v péči o tělo je určitě masáž, která se neprovádí jen, 
když už nás něco bolí.

a řadě dalších…

Olena Ukalska - manikérka a pedikérka
Nabízí manikúru, pedikúru a kreativní úpravu a modeláž 
nehtů, kreativní líčení, dětský koutek a dojezd za klienty 
do lázeňských domů a domácností.
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Nová exportní strategie má 
potenciál posílit odolnost české 
ekonomiky a zvýšit životní úroveň 
občanů. Bude ale záležet
 na konkrétních krocích vlády
Hospodářská komora kvituje plán vlády modernizovat 
systém podpory exportu, ustoupit od orientace jen na 
prioritní země, přejít k zaměření na tvorbu hodnoto-
vého řetězce a snahu nabízet exportérům komplexní 
podporu. Nová exportní strategie, kterou dnes pro-
jedná vláda, má tak podle Hospodářské komory po-
tenciál odolnost ekonomiky i životní úroveň obyvatel-
stva zvýšit. Záležet ale bude na tom, jak vláda vyřeší 
problémy, na které ministerstvo průmyslu a obchodu 
ve strategii upozorňuje. 

„Kvůli silné orientaci českého vývozu na země EU, kam 
směřuje více než 80 % českého exportu, je tuzemské 
hospodářství zranitelné a nedostatečně odolné vůči 
výkyvům v zahraniční poptávce. Ekonomické problémy 
evropských zemí se tak snadno a rychle přelévají do vý-
konnosti tuzemského hospodářství i do životní úrovně 
občanů. Ta podle našich analýz dlouhodobě roste právě 
i díky rostoucímu významu exportu v ekonomice, protože 
dnes přes hranice míří už třetina hodnoty produkce čes-
kých firem. Záměr vlády vytvořit exportérům podmínky, 
které by pomohly teritoriálně diverzifikovat export i do 
mimounijních zemí, usnadnit firmám jejich trvalé půso-
bení na zahraničních trzích a posílit jejich konkurence-
schopnost skrze podporu exportu založeného na sofis-
tikovaných výrobcích a inovacích, proto podporujeme,“ 
uvedl prezident Hospodářské komory Zdeněk Zajíček.
Naplnění strategie ale podle Hospodářské komory ohro-
žuje nedostatek a předpokládaný úbytek kvalifikované 
pracovní síly v dalších letech, pomalý progres v digitali-
zaci české ekonomiky nebo nedostatečný kapitál malých 

a středních podniků pro zavádění pokročilých technolo-
gií výroby. „Proto bude záležet i na tom, jak konkrétně 
tyto problémy vláda bude chtít řešit,“ dodal Zdeněk Za-
jíček. 
ČR přitom ve svých exportech stále vykazuje mnohem 
nižší přidanou hodnotu oproti průměru vyspělých ekono-
mik. Vláda má ale ambici posunout české podniky z úrov-
ně prostých subdodavatelů na dodavatele výsledných 
řešení, tzv. integrátorů. 
S cílem dodávat komplexní produkty vysoko v hodnoto-
vých řetězcích se tak vláda vrací i k fenoménu tzv. inves-
tičních celků. Vývoz integrovaných projektů přináší řadu 
výhod, třeba větší objemy, technologickou náročnost 
a vyšší přidanou hodnotu, ale i aplikaci IT a AI, silný je 
také multiplikační efekt, oceňuje záměr vlády Hospodář-
ská komora. Za vhodný proexportní nástroj, osvědčený 
ve všech vyspělých zemích, označuje ekonomickou di-
plomacii, na které se zpravidla podílí prezident a členové 
vlády tím, že vytvářejí podmínky vhodné pro zahraniční 
obchod, pomáhají podnikům pronikat do zahraničí skrze 
podnikatelské mise a na oficiálních návštěvách propagu-
jí české výrobky. 
Podle analýz Hospodářské komory by se státní ekono-
mická diplomacie měla zaměřovat na USA, Jižní Koreu, 
Izrael, celý Indopacifik (Indie, Vietnam, Indonésie, ale 
i Malajsie) a Perský záliv. Velký potenciál pro posílení 
obchodní výměny skýtá Afrika (Senegal, Etiopie, Zambie, 
JAR atd.) a českými firmami opomíjená Latinská Amerika 
(Peru, Kolumbie, Brazílie, Chile). Firmy by měly také posí-
lit svou přítomnost v zemích, jako jsou Turecko, Srbsko, 
Severní Makedonie, Gruzie či Arménie.
Hospodářská komora také připomíná, že novým vývozním 
artiklem ČR se staly špičkové české informační a komu-
nikační technologie. Na rostoucí poptávku po českých 
technologiích reaguje katalog českých řešení Czech Di-
gital Solutions, za kterým stojí Hospodářská komora, Mi-
nisterstvo zahraničních věcí, ICT Unie a Direct IT.
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Vládní program se zadrhl. 
Firmy už řadu měsíců čekají na 
více než dva tisíce kvalifikovaných 
pracovníků ze zahraničí

Dlouhé měsíce až dva roky čekají zaměstnavatelé na 
příchod pracovníků ze zahraničí. Kvůli nízko nasta-
veným kvótám se do vládního programu na zrychlený 
příjem kvalifikované pracovní síly ze zahraničí poda-
řilo letos vyřídit jen polovinu žádostí uchazečů. Na 
zařazení do programu čeká už přes dva tisíce pracov-
níků, řada z nich nakonec odejde pracovat do zemí se 
vstřícnějším přístupem a menší byrokracií. 

Hospodářská komora je jednotným centrálním místem 
pro sběr, kontrolu a zařazování žádostí zaměstnavatelů 
do vládního Programu kvalifikovaný zaměstnanec. Vy-
řizuje více než 80 % všech žádostí firem v zemi. Letos 
si u ní firmy podaly žádosti o 4 474 pracovníků, které si 
vyhledaly v zahraničí podle jejich odbornosti a pracov-
ních zkušeností. Aktuálně ale 2 191 z těchto uchazečů 
stále čeká, až se jejich žádostmi o pracovní povolení 
začnou české úřady zabývat, někteří uchazeči čekají 
dokonce už od loňska a řadu měsíců zřejmě ještě če-
kat budou. Jde zejména o stovky pracovníků z Indie, Fi-

lipín, Mongolska a Kazachstánu, které firmy potřebují 
na dokončení zakázek.
„Mnohým těmto uchazečům, kteří projevili zájem v Čes-
ké republice pracovat, kvůli zdlouhavému administra-
tivnímu procesu po několika měsících dojde trpělivost 
a za prací odcestují do jiných evropských zemí, kde 
vyřízení zaměstnaneckých karet trvá podstatně kratší 
dobu. Připravujeme se tak o pracovníky ze zahraničí, 
o svou konkurenceschopnost a miliardové příjmy do 
státní kasy, které dnes potřebujeme více než kdy jindy,“ 
uvedl prezident Hospodářské komory Zdeněk Zajíček. 
Hospodářská komora žádosti firem zpracovává do jed-
noho až tří dní. „Garantujeme státu, že vše je po ad-
ministrativní stránce správně připraveno, takže posou-
zení žádosti a vydání povolení může probíhat rychle,“ 
vysvětluje viceprezident Hospodářské komory Tomáš 
Prouza. 
Přesto se ale na pracovníky z Indie kvůli nízko nastave-
ným kvótám čeká až dva roky, z Mongolska a Kazachs-
tánu jeden rok. Nejrychleji úřady zpracovávají žádosti 
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Vládní program se zadrhl.  Firmy už řadu měsíců čekají na více než dva tisíce 
kvalifikovaných pracovníků ze zahraničí (pokračování z předchozí strany)

o zaměstnanecké karty uchazečů z Filipín, kde admi-
nistrativní proces trvá asi půl roku. Do tří měsíců se 
vyřizují žádosti o pracovníky ze Srbska, Severní Make-
donie, Moldavska, Arménie nebo Gruzie. 
„Jiné evropské země, se kterými o kvalifikované pra-
covníky soutěžíme, ale rozhodují řádově rychleji, ně-
které dokonce umožňují potenciálním zaměstnancům 
přijet na turistické vízum a veškerá administrativa spo-
jená se zaměstnáním probíhá až po jejich příjezdu na 
místě,“ dodává Tomáš Prouza. 
Kvůli vyčerpanému trhu práce a nedostatku kvalifiko-
vané pracovní síly přitom firmám roste počet nedokon-
čených zakázek, prodlužují se lhůty jejich dokončení, 
a tím pádem se prodražuje i jejich realizace. Řadě firem 
tak nezbývá nic jiného než nové zakázky odmítat a pře-
nechávat je konkurenci v okolních zemích. 
„Zatímco Polsko a další země masivně investují do své-
ho rozvoje, čímž se v těchto státech rychleji zvyšuje 
životní úroveň, České republice ujíždí vlak. Chceme-li 
udržet konkurenceschopnost i životní úroveň a má-li 
vláda ambice začít masivně investovat do strategic-
ky důležitých oblastí, jako jsou energetika, doprava 
nebo vzdělávání, bude potřeba tento program zásadně 
zrychlit,“ naléhá Zdeněk Zajíček. Hospodářská komo-
ra je proto připravena na zářijovém jednání Vládního 
výboru pro strategické investice předložit návrhy na 
úpravu programu.
Nedostatek zaměstnanců na trhu práce je přitom dlou-
hodobě neřešený strukturální problém české ekonomi-
ky, způsobený hlavně demografickým vývojem, který 
nemá v současnosti prakticky jiné řešení než dovoz 
pracovníků ze zahraničí. 
Podle dat Úřadu práce ČR zaměstnavatelé v součas-
nosti postrádají na 300 tisíc pracovníků. Více než tři 
pětiny zaměstnavatelů ale spoléhají i na jiné způsoby 
náboru zaměstnanců, proto volná pracovní místa na 
pobočkách úřadu práce ani neohlašují. 
Hospodářská komora předpokládá, že do deseti let na 
trhu práce ubude dalších 240 tisíc ekonomicky aktiv-
ních lidí. Zintenzivní se tak nepříznivý dopad nedostat-
ku pracovní síly na výkonnost české ekonomiky. Stále 
větším problémem přitom je, že firmám už chybí i za-
městnanci na méně kvalifikovaných pozicích. 
„Neexistuje ekonomika s čistě kvalifikovanou pracovní 
silou. To by bylo možné pouze za předpokladu, že by 
kvalifikovaní zaměstnanci pracovali na méně kvalifi-
kovaných pozicích, a tedy s nižšími mzdami, a to přece 
nechceme. Kvalifikovaná pracovní síla vždy bude po-
třebovat zázemí v podobě méně kvalifikované. Žádná 
země ani žádná firma se neobejde bez pracovníků, jako 
jsou uklízeči, pomocníci v domácnostech, hotelích, ad-
ministrativních a průmyslových objektech, pomocní 

pracovníci ve stravovacích službách nebo montážní 
dělníci ve výrobě. Na pomocných silách ze zahraničí 
stojí i český zdravotnický a sociální systém,“ zdůrazňu-
je viceprezident Hospodářské komory Tomáš Prouza. 
Vláda by proto i podle něj měla zohlednit potřeby za-
městnavatelů. 
Od července letošního roku se měla zvýšit kvóta pro 
pracovníky z Filipín (o 3 000 za rok) a z Mongolska (o 2 
000 za rok). Na to ale stále nejsou kapacitně připrave-
né české zastupitelské úřady, proto bude program fak-
ticky rozšířen až od ledna 2024. 
Podle odhadů Hospodářské komory cizinci, kteří už ve 
firmách pracují prostřednictvím vládního Programu 
kvalifikovaný zaměstnanec, odvádějí do státní kasy 
spolu se zaměstnavateli jen na odvodech daní, soci-
álního a zdravotního pojištění 23 miliard korun ročně 
a další miliardy stát získává z jejich spotřeby. Každý 
uchazeč má navíc povinnost státu při podání žádosti 
o zaměstnaneckou kartu zaplatit správní poplatek 5 ti-
síc korun, což z velké části pokrývá platy státních úřed-
níků věnujících se této agendě. 
Hospodářská komora už dříve uvedla, že státní kasa 
kvůli rekordnímu počtu neobsazených míst jen v roce 
2018 tratila nejméně 84 miliard korun na daních a od-
vodech, v roce 2019 ztráty dosáhly přibližně 110 miliard 
korun.  
„Letos se podle našich odhadů budou ztráty na pří-
jmech státu pohybovat okolo 150 mld. korun, které by 
vyřešily významnou část problému veřejných financí. 
Pokud by vláda konečně otevřela náš pracovní trh, ne-
musela by škrtat podporu zaměstnaneckých benefitů, 
investice do výzkumu či sociální programy,“ připomíná 
Tomáš Prouza.
Největší poptávka zaměstnavatelů je po technicky ori-
entovaných pracovnících, jako jsou kovodělníci nebo 
strojírenští dělníci. Chybí řemeslníci, firmy postrádají 
ale i pekaře, cukráře, kuchaře, řezníky, švadleny, ošet-
řovatele skotu, přetrvává vysoká poptávka po skladní-
cích a řidičích, např. vysokozdvižných vozíků či náklad-
ních vozidel.
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Prosperitu a stabilitu státu bude 
limitovat nedostatek pracovníků
Nedostatek pracovní síly ohrožuje nejen běžný chod 
české ekonomiky, ale i budoucí schopnost státu reali-
zovat strategicky důležité projekty v oblastech, jaký-
mi jsou energetika, dopravní infrastruktura, vzdělává-
ní nebo zdravotnictví. Vyplývá to z analýzy překážek 
trhu práce, kterou provedla Hospodářská komora. Ta 
doporučuje zlepšit dostupnost mateřských školek, 
čímž by se matkám na rodičovské umožnilo více se 
zapojit do pracovního procesu, a zatraktivnit dohody 
a zkrácené úvazky, čímž by se také zvýšila participace 
studentů a seniorů na pracovním trhu. Stát by se měl 
zaměřit také na dostupnost nájemního bydlení, díky 
kterému by zaměstnanci byli ochotnější stěhovat se 
za prací i mezi regiony.

„Je třeba si přiznat, že Česká republika zaostává v dy-
namice růstu za jinými postkomunistickými zeměmi, 
protože už vyčerpala své dosavadní faktory růstu. 
Naše země se tak nachází na pomyslné křižovatce. 
Buď se vláda rozhodne, že začne strategicky investo-
vat a učiní zásadní a odvážné kroky, které naší zemi 
zachovají nebo ještě lépe posílí její konkurenceschop-
nost, nebo se životní úroveň obyvatelstva bude rok 
od roku propadat. Realizace těchto investic přirozeně 
vyvolá vyšší poptávku po pracovní síle. Přitom je ale 
už dnes největší překážkou rozvoje firem nedostatek 
pracovníků, který tak bude limitovat i jakoukoli snahu 
o rozvoj a udržení ekonomické stability státu,“ upozor-
ňuje prezident Hospodářské komory Zdeněk Zajíček. 
Firmy v současnosti postrádají na 300 tisíc zaměst-
nanců a dle dostupných projekcí by do roku 2032 
mělo dojít k poklesu populace v produktivním věku 
o dalších více než 240 tisíc. Podle odhadů Hospodář-
ské komory stát kvůli tomu jen letos tratí na daních 
a odvodech okolo 150 mld. korun. 
Zmírnit tento nežádoucí vývoj by podle Hospodářské 
komory pomohlo zvýšení participace nemobilizova-
ných domácích zdrojů pracovní síly, jako jsou studenti, 
senioři nebo matky na rodičovské. Opatření státu by 
měla směřovat do zatraktivnění flexibilních pracov-
ních úvazků, jakou jsou dohody nebo zkrácené úvaz-
ky. K lepšímu zapojení matek do trhu práce by přispě-
lo zlepšení dostupnosti zařízení předškolní výchovy, 
uvádí analýza.  
K vyrovnávání rozdílů míry nezaměstnanosti mezi re-
giony by pomohlo, pokud by stát zkvalitnil dopravní 
infrastrukturu, čímž by lidem usnadnil cestování do 

zaměstnávání, a také kdyby zvýšil dostupnost nájem-
ního bydlení. 
„Je běžným jevem, že na úrovni jednoho státu existují 
mezi regiony ekonomické rozdíly. V ideálním případě 
by k vyrovnání těchto rozdílů mělo docházet přiroze-
ně, tedy že se pracovní síla přelévá z oblastí s přebyt-
kem pracovní síly do oblastí jeho nedostatku. V realitě 
tento proces ale komplikuje řada bariér. V případě naší 
země je významnou překážkou vysoký podíl vlastnic-
kého bydlení, což snižuje ochotu a reálné možnosti 
pracovní síly se stěhovat za prací. K řešení této situ-
ace může přispět budování dopravní infrastruktury 
a výstavba nájemního bydlení,“ doplnil analytik Hos-
podářské komory Roman Renda. 
Podle Hospodářské komory nedostatek pracovní síly 
podtrhuje i fakt, že český trh práce byl schopen absor-
bovat více než 100 tisíc pracovníků z Ukrajiny s uděle-
nou dočasnou ochranou. Jejich uplatnění na trhu prá-
ce je ale v některých odvětvích, jako je stavebnictví, 
omezené, protože tuto sílu tvoří převážně ženy, které 
navíc limituje i péče o děti. 
Firmy jsou tak nucené zaměstnávat pracovníky i z ji-
ných zemí, nicméně vládní kvóty na tuto kvalifikova-
nou pracovní sílu jsou nedostatečné a proces udělo-
vání zaměstnaneckých karet je v konkurenci okolních 
zemí příliš zdlouhavé. 
Potenciál české ekonomiky ale limitují i další fakto-
ry, například v mezinárodním srovnání vysoká rigidita 
české pracovněprávní legislativy a příliš silná ochra-
na zaměstnance. Kvůli nízké flexibilitě pracovněpráv-
ní legislativy se tak Česká republika v mezinárodním 
srovnání 140 zemí řadí na 101. místo.
V červnu kabinet Petra Fialy zřídil Vládní výbor pro 
strategické investice, který má napomáhat lepší ko-
ordinaci přípravy a zlepšení podmínek pro rychlejší 
a efektivnější realizaci strategických investic v oblas-
tech dopravy, bydlení, energetiky, vzdělávání a vědy, 
výzkumu a inovací a investic vyžadujících pro udělení 
pobídky souhlas vlády. 
Hospodářská komora, Svaz průmyslu a dopravy a Kon-
federace zaměstnavatelských a podnikatelských sva-
zů na prvním jednání výboru předložili analýzu, v níž 
doporučují strategické investice financovat mimo roz-
počet, zjednodušit povolovací procesy a posílit inves-
tice do energetické, dopravní a datové infrastruktury. 
Stát by se měl zaměřit také na investice do vzdělávání 
a pracovního trhu.
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Zaměstnavatelé se chystají 
propouštět dohodáře. Jejich práci 
přerozdělí mezi jiné zaměstnance 
nebo je nahradí OSVČ
Vládní úpravy pravidel u dohod o provedení práce 
a pracovní činnosti zaměstnavatelům zvýší ná-
klady a administrativu. Firmy proto plánují počet 
uzavíraných dohod snižovat. Práci přerozdělí mezi 
ostatní zaměstnance, najmou více osob samostat-
ně výdělečně činných, pracovníkům nabídnou jiné 
smluvní vztahy, jako jsou smlouvy o dílo, nebo vy-
užijí služeb pracovních agentur. Jen necelá pětina 
zaměstnavatelů uvedla, že změny nebudou mít žád-
ný dopad na zaměstnávání pracovníků na dohody. 
Vyplývá to z nového šetření Hospodářské komory 
mezi podniky všech velikostí.

Se změnami v pravidlech pro zaměstnávání na dohody 
mimo pracovní poměr počítá novela zákoníku práce 
a vedle toho také vládní konsolidační balíček. Zaměst-
navatelé budou muset zaměstnancům na dohody nově 
rozvrhovat pracovní dobu alespoň tři dny předem. Do-
hodáři budou mít také nárok na dovolenou a příplatky 
za práci o víkendech a svátcích. 
Ozdravný balíček od ledna 2024 navíc zavádí povinnost 
zaměstnavatelů ohlašovat dohodáře ČSSZ a při soubě-
hu jejich dohod u více zaměstnavatelů a překročení li-
mitu 40 % průměrné mzdy budou mít povinnost za ně 
odvádět sociální pojištění.

Reakce na změny v oblasti dohod o provedení práce a dohod o provedení pracovní 
činnosti vyplývající z návrhu novely zákoníku práce a návrhu konsolidačního balíčku

Snížení počtu zaměstnanců na dohody 
a přerozdělení práce mezi ostatní zaměstnance

Snížení počtu zaměstnanců na dohody a najmutí 
více OSVČ, tedy pracovníků tzv. “na IČO”

Snížení počtu zaměstnanců na dohody a najímání 
více pracovníků v rámci jiných smluvních vztahů

Změny nebudou mít ve firmě žádný dopad na 
zaměstnávání pracovníků na dohody

Transformace dohody do pracovního poměru na 
zkrácený (částečný) úvazek

Namísto zaměstnávání pracovníků na dohody 
využití služeb pracovních agentur

Transformace dohod do pracovního poměru na 
plný úvazek

Ostatní

Nevím, nedokážu posoudit

19,7 %

13,8 %

26,2 %

Pozn. Otázka umožňovala zvolit více možností, proto součet procent v grafu není roven 100.

25,2 %
23,7 %

16,0 %
7,7 %

3,5 %
3,5 %
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Zaměstnavatelé se chystají propouštět dohodáře. Jejich práci přerozdělí mezi jiné 
zaměstnance nebo je nahradí OSVČ (pokračování z předchozí strany)

Podle šetření Hospodářské komory práci na dohody po-
skytuje 93 % zaměstnavatelů. Přizpůsobit se novým pra-
vidlům tak bude muset přes 250 tisíc zaměstnavatelů.
Ze šetření také vyplývá, že firmy na dohody zaměstnáva-
jí hlavně studenty, seniory a matky na rodičovské. Kvůli 
parametrickým úpravám klesne tak i participace těchto 
skupin obyvatelstva na trhu práce, kterou ale Hospodář-
ská komora dlouhodobě doporučuje kvůli nepříznivému 
demografickému vývoji naopak zvýšit.
„Dohody zmírňují nedostatek pracovníků na trhu práce 
a umožňují studentům získat pracovní zkušenosti, seni-
orům zachovat si psychické i fyzické zdraví a pocit uži-
tečnosti ve společnosti a matkám na rodičovské udržet 
si znalosti z oboru, což přispívá k jejich vyšším výdělkům 
po návratu z rodičovské,“ poukazuje viceprezidentka 
Hospodářské komory a prezidentka České komory fit-
ness Jana Havrdová i na další důležité funkce, které do-
hody mají pro některé skupiny obyvatelstva.
Zároveň připomíná že i v sektoru fitness je velká část 
instruktorů a osobních trenérů zaměstnána právě na 
dohody. 
Také proto Hospodářská komora dlouhodobě doporuču-
je vládě, aby práci na dohody naopak zatraktivnila, tře-
ba zvýšením limitů, ze kterých se neplatí odvody, a to 
z dnešních 10 tisíc na 15 tisíc Kč. Tato hranice se totiž 
nezvýšila už od roku 2012, navzdory tomu, že mzdy i ži-
votní náklady vzrostly.
Více než čtvrtina firem uvádí, že práci po dohodářích 
rozdělí mezi ostatní zaměstnance. Chystají se také na-

hradit je osobami samostatně výdělečně činnými anebo 
jim nabídnout jiný smluvní vztah. 
„Řada sektorů se bez dohod neobejde, jsou používány tře-
ba na sezónní práce v zemědělství nebo cestovním ruchu. 
Přerozdělování práce mezi zaměstnance přitom může 
snížit míru specializace pracovníků, a tedy i produktivitu 
práce. Není přitom ani jisté, zda firmy budou schopné na-
hradit pracovníky na dohody osobami samostatně výdě-
lečně činnými, což bude limitovat další rozvoj podniků,“ 
dodal viceprezident Hospodářské komory a prezident 
Svazu obchodu a cestovního ruchu Tomáš Prouza. 
Více než dvě pětiny zaměstnavatelů dohodáře zaměst-
nává na práci nevyžadující vysokou kvalifikaci. Jde hlav-
ně o manuální sezonní nebo nárazové práce. Více než 
čtvrtina firem využívá dohody pro zaměstnávání pracov-
níků s vyšší kvalifikací, se kterým se jim nevyplatí uzaví-
rat běžný pracovní poměr, například kvůli jejich úzkému 
zaměření na určitou oblast, kterou se firmy nezabývají, 
nebo že by řádný pracovní poměr byl pro zaměstnavate-
le příliš nákladný.
Šetření proběhlo na vzorku 402 mikro, malých, střed-
ních i největších zaměstnavatelů z různých odvětví eko-
nomiky a napříč všemi regiony České republiky. 
Dohody o pracích konaných mimo pracovní poměr byly 
do zákoníku práce zakotveny už v roce 1966 právě z dů-
vodu vzniklého nedostatku pracovních sil, a tedy po-
třeby vedle pracovního poměru zavést doplňkový pra-
covněprávní vztah, který měl účastníkům zajistit větší 
smluvní volnost než přísně regulovaný pracovní poměr.
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Firmy jsou se staršími 
zaměstnanci spokojené
K jejich většímu zapojení do pracovního procesu 
by pomohly atraktivnější zkrácené úvazky

Zhruba tři čtvrtiny tuzemských firem zaměstnávají 
lidi v důchodovém věku. V případě osob v předdů-
chodovém věku starších 55 let je to dokonce 93,3 % 
podniků. Firmy oceňují zejména pracovní zkušenosti 
a nižší fluktuaci těchto zaměstnanců. K většímu za-
pojení starších lidí do pracovního procesu by měl stát 
podle podnikatelů zatraktivnit částečné pracovní 
úvazky a dohody. Ukázalo to šetření Hospodářské ko-
mory mezi firmami napříč velikostmi a regiony.

Podle zaměstnavatelů senioři vykazují pracovní na-
sazení a výsledky srovnatelné s mladšími pracovníky. 
Myslí si to 42 % respondentů. Dle 17 % zaměstnava-
telů senioři vykazují dokonce lepší pracovní nasazení 
i výsledky než jejich mladší kolegové. Nižší pracovní 
výkonnost u seniorů pozoruje jen 7 % oslovených pod-
nikatelů.
„Pro výraznou většinu firem senioři a lidé v předdů-
chodovém věku představují významnou součást jejich 
pracovních týmů. Starší zaměstnanci přinášejí do firem 
dlouholetou pracovní zkušenost, dobré pracovní návy-
ky i nadhled, které mohou předávat ostatním kolegům, 
a tím zlepšovat výkonnost firmy,“ říká viceprezidentka 
Hospodářské komory Jana Havrdová.

Pracovní nasazení a výsledky seniorů ve srovnání s mladšími zaměstnanci

Senioři vykazují srovnatelné pracovní nasazení 
i pracovní výsledky

Není možné takto generalizovat

Senioři vykazují spíše vyšší pracovní nasazení 
i lepší pracovní výsledky

Senioři vykazují spíše nižší pracovní nasazení 
i pracovní výsledky

Nezaměstnáváme seniory, resp. nedokážu posoudit 4,2 %

42,1 %
29,5 %

17,2 %
7 %
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Firmy jsou se staršími zaměstnanci spokojené (pokračování z předchozí strany)

Nejlepší způsob, kterým lze podpořit zaměstnávání se-
niorů, bezmála dvě třetiny firem vidí ve větší podpoře 
státu pro zkrácené úvazky (zejména nižší odvodovou 
zátěž). Podobný počet zaměstnavatelů, 61,4 %, také 
uvedlo, že k zaměstnávání seniorů by napomohlo za-
chování stávajících legislativních pravidel pracovních 
dohod, které jsou firmami ve velké míře využívány prá-
vě při zaměstnávání seniorů, lidí na rodičovské dovole-
né a studentů. 
„K rozšířenějšímu zaměstnávání seniorů by pomohlo, 
kdyby úprava dohod plánovaná v novele zákoníku prá-
ce a návrhu konsolidačního balíčku nebyla tak restrik-
tivní a zatěžující zaměstnavatele,“ vysvětluje vicepre-
zident Hospodářské komory Tomáš Prouza. „Za klíčové 

považujeme dvě změny: navýšení limitu jednodušších 
dohod alespoň na 15 000 Kč a výrazné osekání navr-
žené byrokracie okolo zaměstnávání lidí na dohody,“ 
zdůrazňuje.
Osoby starší 55 let i lidi v důchodovém věku z pohle-
du firem znevýhodňuje v pracovním uplatnění hlavně 
slabší digitální gramotnost a menší jazyková vybave-
nost. I proto by podnikatelé uvítali širší nabídku a větší 
finanční podporu státu u rekvalifikačních a vzděláva-
cích kurzů. „Tato investice se státu několikanásobně 
vrátí tím, že lidé budou pracovat déle a za vyšší mzdy, 
navíc digitální gramotnost je dnes důležitá i mimo za-
městnání a mnoho starších lidí na horší digitální gra-
motnost bohužel doplácí,“ připomíná Tomáš Prouza. 
„Zatraktivnění zaměstnávání seniorů s sebou v nepo-
slední řadě přinese i prodloužení doby, kdy jsou fyzicky 
a psychicky aktivní a zapojení do pracovní komunity. 
V souvislosti se stárnutím populace tak má prodlouže-
ní doby, kdy mohou být senioři zaměstnáváni, potenciál 
snížit náklady sociálního i zdravotního systému státu,“ 
uzavírá Jana Havrdová.
U osob v předdůchodovém věku se také zhruba třetina 
firem obává jejich odchodu do předčasné penze. Rych-
lé nahrazení tohoto zaměstnance je pro ně kvůli napja-
tému trhu práce velmi složité. 

Faktory, které by přispěly k většímu zaměstnávání seniorů 

Větší podpora státu pro zkrácené úvazky
(zejména nižší odvodová zátěž)

9,5 %

65,4 %

61,4 %

8,7 %

8,5 %

6,0 %

2,5 %

Zachování stávající flexibility, a tedy
 i popularity dohod o provedení práce 

a dohod o pracovní činnosti

Nižší mzdové nároky starších 
uchazečů o zaměstnání

Zlepšení fyzické kondice starších uchazečů

Větší státní podpora rekvalifikačních 
a dalších vzdělávacích kurzů

Ostatní

Nevím, nedokážu posoudit
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Krajská hospodářská komora Karlovarského kraje si vás dovoluje pozvat na 

SETKÁNÍ PODNIKATELŮ S HEJTMANEM 
KARLOVARSKÉHO KRAJE 

Přijměte pozvání na setkání s hejtmanem Karlovarského kraje 
Mgr.  Petrem  Kubisem, který vám představí aktivity Karlovarského kraje 

na  podporu podnikání a zodpoví vaše konkrétní dotazy. 
 

 

Program setkání: 
 

- Podpora podnikatelů ze strany 
Karlovarského kraje  

- Plánované investiční akce 
Karlovarského kraje 

- Diskuse nad aktuálními problémy v 
podnikání 

- Zodpovězení konkrétních dotazů 
podnikatelů 

- Prostor pro networking 
 

 

 

 

 

 

Termín a čas konání:  
23. 9. 2020, 10:00 – 11:30 
hodin 

 

Místo:  
HOTEL DVORANA, Chebská 
394, 360 06 Karlovy Vary  

 

Podmínky účasti: 
Na akci je nutná registrace 
předem nejpozději do 18. 9. 
2020. Účast pro registrované 
včetně občerstvení je zdarma. 

 

Kontaktní osoba: 
Ing. Lenka Mansfeldová 
Tel: 737 045 998 
email: mansfeldova@khkkk.cz 

 

https://www.khkkk.cz/job/ept-connector/
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I VAŠE TELEVIZE

BURZA PRÁCE

NEJVĚTŠÍ 
TELEVIZE NA 

ZÁPADĚ ČECH

OBSAH POŘADU:

Inzertní týdeník zaměřený na nabídku pracovních pozic 
společnosti.
Délka spotu: 25-30 vteřin.

Obsah:
✓ Mluvené slovo obsahující popis pozice, benefitů a 

kvalifikačních požadavků.
✓ Text je doplněn ilustračními nebo konkrétními záběry ze 

společnosti.
✓ Možnost vložit logo.
✓ Na konci inzerátu jsou vložené kontaktní údaje – telefon, 

mail a webové stránky.

Cena:
✓ Zveřejnění jednoho inzerátu 1den v týdnu (24 opakování      

za den ) – 3 900,- Kč.
✓ Při zakoupení měsíčního balíčku platí zvýhodněná cena       

10 000,- Kč ( 4 dny v měsíci, 96 opakování).
✓ Při zakoupení měsíčního balíčku pro střídavou inzerci 2 pozic  

12 000,- Kč (2 dny 1 pozice, 2 dny 2 pozice).
✓ Při zakoupení měsíčního balíčku pro inzerci 2 pozic 
     15 000,- Kč (v každý den obě pozice najednou).

Odkaz na ukázku:
✓ https://youtu.be/exjK43UPVx4

Celý obsah kurzu bude interaktivní, v každém bloku se budou pouštět ukázky a účastníci budou muset reagovat. Často se budeme 

https://www.youtube.com/watch?v=exjK43UPVx4
https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSes7p5raho-jc7rba4e_hr8zHT_jmge-B6tAoVLKr9f68tBag/viewform
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LUKAS CZ spol. s. r. o  Továrni 478 | 35134 Skalná
Tel.: + 420 357 070 600, + 420 357 070 621 – 624  |  Fax: + 420 357 070 613  |  obchod@lukascz.cz
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Sortiment LUKAS v maloprodeji zakoupíte např.:
Václav Sladký, Americká 2486/20, 350 02 Cheb
MAISTER PRODEJ NÁŘADÍ s.r.o., Sudentská 78/25, 360 07 Karlovy Vary
TECHMOBIL Cheb s.r.o., Karlovarská  144/52, 350 02 Cheb – Dolní Dvory

VÝROBCE A PRODEJCE NÁSTROJŮ PRO RUČNÍ A
STACIONÁRNÍ (I V CNC STROJÍCH) ŘEZÁNÍ, BROUŠENÍ,
FRÉZOVÁNÍ, KARTÁČOVÁNÍ A LEŠTĚNÍ.

brusné a řezné kotouče (tzv. fl exokotouče)
lamelové brusné nástroje (kotouče, vějíře, talíře)
leštící nástroje (kotouče, tělíska, tyčky)
diamantové brusné a řezné nástroje
technické frézy, gravírovací jehly, rotační pilníky a rašple
brusné pasy, brusné výseky, fíbrdisky, brusné rouno aj. od
výrobců VSM a DEERFOS
technické kartáče LESSMANN

Plastová a hliníková okna
Plastové a hliníkové dveře

Zimní zahrady
Prosklené stěny
Garážová vrata

Protipožární prvky
Přístupové systémy 

Zabezpečovací systémy
Zasklívání balkonů
Interiérové dveře

Zastínění

www.nelan.cz

zimní
zahrady

přístupové
systémy

plastové
a hliníkové

dveře

prosklené
stěny

zastínění
okna

garážová
vrata
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khkkk.cz
spokojenypodnikatel.cz

tel: +420 354 426 140
e-mail: info@khkkk.cz

Datová schránka: d72acea

IČO: 48365513
DIČ: CZ48365513

khkkk.cz
spokojenypodnikatel.cz

tel: +420 354 426 140
e-mail: info@khkkk.cz

Datová schránka: d72acea

IČO: 48365513
DIČ: CZ48365513

Yez! Výživa s nutričním terapeutem, Veronika Vlčková
Poskytování komplexních poradenských služeb v oblasti výživy v Karlových Varech a okolí. Speciali-
zuje se nejen na kvalitní diagnostiku složení těla, ale především na nutriční poradenství pro širokou 
veřejnost od mladých zákazníků až po seniory a aktivní či rekreační sportovce přímo na míru každé-
mu klientovi s ohledem na jeho návyky, pracovní zátěž a zdravotní speci�ka. 

Natálie Bezdíčková – kosmetické služby a kadeřnictví
Provozuje kadeřnictví Bílý Květ v centru Karlových Varů, 
zároveň také nabízí mobilní kosmetické a vizážistické služby
v pohodlí domova svých klientek. 

Halyna Deykalo – Kosmetika La Rosa
Kosmetický salon blízko centra Chebu, kde nabízí kosmetické služby v té nejvyšší kvalitě. Svým klient-
kám i klientům se plně věnuje a soustředí se na to, aby při výkonu jednotlivých služeb mohli relaxovat 
a byli maximálně spokojeni.

Institut RM, Pavel Vaněk
Snaží se o individuální přístup a péči o člověka jak v oblasti fyzické, tak i duševní. Prvním krokem 
v péči o tělo by měla být aktivní forma prevence a uzdravování - pohyb. Proto nabízí zdravotní cvičení 
jak pravidelně, tak nepravidelně. Druhým krokem v péči o tělo je určitě masáž, která se neprovádí jen, 
když už nás něco bolí.

a řadě dalších…

Olena Ukalska - manikérka a pedikérka
Nabízí manikúru, pedikúru a kreativní úpravu a modeláž 
nehtů, kreativní líčení, dětský koutek a dojezd za klienty 
do lázeňských domů a domácností.


